
Møte i fylkesbiblioteksjefskollegiet 

 
Tidspunkt: tirsdag 3. september 2024, klokka 12 – 14   
Sted: Teams   
Til stede: Heidi Hovemoen (Akershus, Buskerud og Østfold), Tone Nyseter (Innlandet), Sunniva Knutsen (Finnmark), Mona Iren Auganæs (Møre og Romsdal), 

Nina Stenbro (Agder), Gunnar Nilsen (Nordland), Britt Ellingsdalen (Rogaland), Elin Golten (Vestland), Silje Eggum (Vestfold) Merete Lie (Deichman), Mona 

Magnussen (Troms), Maria Guribye (Telemark) Hildegunn Hestnes (Trøndelag), 

Møteleder: Hildegunn Hestnes, Trøndelag 

Referent: Tone Nyseter, Innlandet 

 

 Sak Kommentar Innmeldt av  Oppfølging / referat 
 

 12.00 -12.10   Vi har nye sjefer i kollegiet – presentasjonsrunde 
Velkommen til de nye: 
Mona Magnussen, Troms 
Maria Guribye, Telemark 

1 12.10 – 13.00  Britt Bibliotek 24 / Trygve Kikut, Vestfold fyb. 
Status: Leverandører invitert. Er i havn med flere. Idun, EBSCO og PressReader gjenstår. 
Alltinget og Juridika er nyheter. Senior Uni (direkte digitale foredrag for seniorer) også 
nyhet. Kan være en god inngang til debattarena. 
Forsøker å legge seg på den «danske linjen» med ny prismodell. Grunnpris pluss en øre 
per innbygger (i stedet for terskler). Har fått ned prisen på flere produkter i år. Er godt i 
rute. Digin har avslutning 31.10 i Oslo. Bibliotek24 overtar i fase 1. 
Uke 43-46 kommer tilbudene. 
Skal over i drift. Permisjon fra Vestfold over til KS. Hva er status politisk sak i fylkene? 
 



Felles formidlingsløsning / Bjørn Kjetil Fredriksen, Rogaland fyb. (15 min.) 
Presentasjon av rapporten. Publisert før ferien. NB vil bruke denne som 
beslutningsgrunnlag for videre fremdrift. Prosjektgruppa fornøyd med rapporten.  
NB interessert i anbefalingene rapporten legger frem. 
Rapporten: https://bibliotekutvikling.no/content/uploads/sites/32/2024/07/Rapport-
Felles-Formidlingslosning.pdf 
 
Jobber nå med kravspesifikasjon, som skal være ferdig i oktober. 
 
NB forventer en tredeling av finansiering (kommune, fylkene, Staten/NB). 
 
Mange innspill etter høringsprosessen. 
 
Løsningsforslag 2 mest realistisk. 
 
Spleiselag en forutsetning. Ambisiøst prosjekt. Muligheter for statlig finansiering. 
 
Spørsmål og diskusjon knyttet til både Bib.24 og formidlingsløsning. 
Trygve: Digitaliseringsutvalget i KS må også godkjenne prismodell osv. Møte i morgen med 
NB og KS. 
 
Status politisk sak i fylkene? Litt variasjon i behandlingen i forhold til politisk nivå. 
Heidi: Må drøfte økonomiske aspekter nærmere. Satt på agenda til neste møte. 
Trygve: Hvordan kan vi jobbe strategisk for å få inn mer midler til sektoren. 20 % av 
budsjettene går til digitale innholdstjenester (mot 40 % i Danmark).  
Britt: Økonomi og finansiering av fellestjenester blir sak på neste møte i Oslo 16.9. 
 
 

2 13.00-13.10   Pause 

3 13.10-13.20   FIF-Formidlingskompetanse i folkebibliotek / Kristin Storvig, Trøndelag. 

Se e-post sendt fra Kristin 30.8. 

Spørsmål til kollegiet: Forlengelse av prosjektperioden til 1. mai 2025 inkl. 

rapporteringstiden. Flere fylker ønsker å utsette tiltak i handlingsplanen til nyåret. Dersom vi 

https://bibliotekutvikling.no/content/uploads/sites/32/2024/07/Rapport-Felles-Formidlingslosning.pdf
https://bibliotekutvikling.no/content/uploads/sites/32/2024/07/Rapport-Felles-Formidlingslosning.pdf


får mulighet til å arrangere Sammen om lesekultur i april vil dette passe godt inn i 

prosjektet. Venter på svar fra NB om utsettelse er mulig. Ingen økonomiske konsekvenser 

for fylkene annet enn arbeidstid for prosjektgruppa. Blir estimert senere. Prosjektgruppa er 

orientert.  

Styringsgruppa: Enstemmig vedtak om utsettelse dersom NB godkjenner. 

Innspill fra Heidi: Kan konferansen senere arrangeres i andre fylker? 

Elin: Blir noen av nettverkene videreført etter prosjektperioden? Evalueringsprosess foregår 

nå. Får inn innspill på mulig videre samarbeid, frist 1.9. Sak om satsingsområder videre blir 

lagt fram for fylkesbiblioteksjefkollegiet senere. 
 13.20– 13.40  Britt Saker til kollegiets møte med NB 17. september kl. 9-14. 

Felles formidlingsløsning, digital infrastruktur. 
Videre samarbeid om kompetanse og Kompetansebanken. 
Nasjonalt ansvar for fjernlån? Innspill fra Sunniva, Finnmark. Stor samtale i de 
nordligste fylkene. (Vurderes og diskuteres videre på møtet 16.9). Evaluering av nye 
retningslinjene. 
Heidi: Leselyststrategien og midler til Aktiv formidling – hvordan blir fylkene involvert. 
Mona: Vedr. utsettelse av utlysning. Hva gjør det for forprosjektene som er i gang og 
som skulle videreføres med en ny søknad. 
Heidi: Ny nasjonal bibliotekstrategi – videreføring. 
 
Britt sender forslag til agenda til Svein Arne, NB. 
 

4 13.35 -13.55  Mona Iren Skole- og folkebibliotek.  Er det fleire enn oss i Møre og Romsdal som gjerne skulle ha 
diskutert forholdet skulebibliotek - folkebibliotek? Mange stader oppleves det som ei 
"utarming" av folkebiblioteket at skulane bruker det meir eller mindre som sitt eige 
skulebibliotek. Kanskje spesielt interessant mtp. den nye leselyststrategien og 
formålsparagrafen? 
Tone: Invitere inn Lillehammers biblioteksjef for å orientere om Leseløft Lillehammer? 
Der har de fått til stor utvikling for skolebibliotekene. 
Elin: Siri Ingvaldsen ressursperson i Vestland. Skolebibliotekplakat.  
Tilbod til skule - Vestland fylkeskommune 

https://www.vestlandfylke.no/kultur/bibliotekutvikling/tilbod-til-grunnskule/


Merete: Oslo har tre avtaler om kombinasjonsbibliotek. Kan Deichman ta et større 
ansvar for skolebibliotekene? Veldig stor variasjon mellom skolene. Ser på et 
samarbeid med utdanningsetaten der Deichman tar et større ansvar for 
innhold/samlingsutvikling gjennom en redaksjon/rådgivningstjeneste. Er spilt inn i 
budsjettet som en mulig pilot i 2025. 
Silje: Store forskjeller i kommunene. 
Hildegunn: Prosjekt gjennom udir-midler for noen kommuner. Jobber med en felles 
plan. 
Britt: Ha Digitalt påfyll med samarbeid folkebibliotek og skolebibliotek som tema? Nina 
sjekker. Noen kommuner presentere de det har gjort. 
Heidi: Forslag om strategisk tilnærming til hvordan vi i fylkene skal jobbe med 
skolebibliotek i kommunen. Løfte saken til fylkeskulturdirektørene pga. KS og 
ansvarsforhold. Missing link. (Sak til 16.9?). 
Sunniva: Innspill til sak NB om økonomi i mindre kommuner. Eksempelvis er det ingen 
bibliotekledere i små kommuner i Finnmark som reiser til Biblioteklederkonferansen. 
 
 
 

7 13.55-14-00  Elin Oppsummering og eventuelt. Demensvennlige bibliotek, oppfølging av tema 
demensvennlige bibliotek, se sak i forrige møte. Skal vi lage ei samarbeidsgruppe på 
tvers av fylkene?  
Flere ønsker å være med. Trøndelag og Vestland har meldt interesse for å koordinere 
samarbeidet. Kommer tilbake til dette. Vi skriver inn interesse fra fylkene i dokument på 
teams-området vårt.  
 
Nordland: Innspill fra biblioteksjef som hadde etterspurt politiattest for en barne- og 
ungdomsbibliotekar. Politiet mente at attest ikke gjelder for bibliotek, fordi ikke en del 
av kulturinstitusjoner hvor krav om politiattest er definert. Hildegunn har sjekket 
tidligere og fått til svar at det er opp til hver kommune som har ansvar for tilsetting. 
Heidi: Ta saken videre med NB? Se chat for  mer info. 
 
Møre og Romsdal: Felles sak på Sommerles og knytte det opp mot leselystrategien? 
Kommer tilbake til dette. 



 

 

 

  

 

  


